

**No. 37266. Multilateral**

CONVENTION FOR THE PROTECTION OF HUMAN RIGHTS AND DIGNITY OF THE HUMAN BEING WITH REGARD TO THE APPLICATION OF BIOLOGY AND MEDICINE: CONVENTION ON HUMAN RIGHTS AND BIOMEDICINE. OVIEDO, 4 APRIL 1997 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2137, I-37266.*]

ADDITIONAL PROTOCOL TO THE CONVENTION ON HUMAN RIGHTS AND BIOMEDICINE CONCERNING BIOMEDICAL RESEARCH (WITH ANNEX). STRASBOURG, 25 JANUARY 2005 [*United Nations, Treaty Series, vol. 2494, A-37266.*]

*RATIFICATION*

**Turkey**

*Deposit of instrument with the Secretary-General of the Council of Europe:  
21 September 2011*

*Date of effect: 1 January 2012*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: Council of Europe,  
20 December 2011*

**N° 37266. Multilatéral**

CONVENTION POUR LA PROTECTION DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA DIGNITÉ DE L'ÊTRE HUMAIN À L'ÉGARD DES APPLICATIONS DE LA BIOLOGIE ET DE LA MÉDECINE : CONVENTION SUR LES DROITS DE L'HOMME ET LA BIOMÉDECINE. OVIEDO, 4 AVRIL 1997 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2137, I-37266.*]

PROTOCOLE ADDITIONNEL À LA CONVENTION SUR LES DROITS DE L'HOMME ET LA BIOMÉDECINE RELATIF À LA RECHERCHE BIOMÉDICALE (AVEC ANNEXE). STRASBOURG, 25 JANVIER 2005 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2494, A-37266.*]

*RATIFICATION*

**Turquie**

*Dépôt de l'instrument auprès du Secrétaire général du Conseil de l'Europe :  
21 septembre 2011*

*Date de prise d'effet : 1<sup>er</sup> janvier 2012*

*Enregistrement auprès du Secrétariat des Nations Unies : Conseil de l'Europe,  
20 décembre 2011*